

[Text]

impact on many families across this country, is at a record high level . . . You are seeking the highest political job in this country; I think the best way you could seek that job would be by doing your job here first.

• 0950

Mr. Chairman, the response of the Minister, his brief statement, is totally unacceptable. He has a responsibility to deal with his estimates. He suggests that we do not want to change the estimates. My God, Mr. Chairman, we need to change these estimates. We have to do more for the unemployed in this country, and the Minister should spend some time here to come to that realization.

The Chairman: Mr. Dubois, parliamentary secretary.

Mr. Dubois: Yes, Mr. Chairman, we can make some accommodation for the member from the other side. We, on this side, could pass when our time comes during the question period so you would have all the time to ask the Minister some questions. We, on this side, will make the Minister available to you by giving you all the time for the session of the committee, but I know that we have lost about 20 minutes right now. We on this side can give you all the time you want to ask some questions.

Mr. McGrath: I am touched by your generosity.

The Chairman: Mr. Hawkes.

Mr. Hawkes: I cannot believe the parliamentary secretary believes we are losing time with this discussion, Mr. Chairman.

Mr. Dubois: Well, yes, you took 20 minutes of the time.

Mr. Hawkes: We take 20 minutes of the time to put pressure on the Minister to come before this committee. I would like to remind the committee, Mr. Chairman, that on the Minister's first and only previous occasion before this committee he said, and I quote, "I hope to come often". That was some five and a half months ago, back in November.

Mr. Roberts: I have not been invited back since then till the end of March, beginning of April.

Mr. Hawkes: The Minister has not been invited back. Is that the view of the Chairman of this committee, that the Minister has not been invited back?

The Chairman: No. As soon as the estimates were tabled . . .

Mr. Roberts: I said until the end of March, the beginning of April. As I understand it, that was when we were again contacted to come back, at the very end of March, the beginning of April.

The Chairman: No, no. Mr. Minister, as soon as the estimates were tabled we contacted either your office or your parliamentary secretary to arrange for a date. We hoped for a date before Easter; unfortunately we were not given any dates before Easter. We were told you were not able to appear until after Easter, and finally your office told gave us this date of

[Translation]

Canada, de façon si inhumaine, et qu'il atteint un taux record . . . Après tout, vous êtes candidat au poste politique le plus élevé du pays; or, la meilleure façon de faire mousser votre candidature, ce serait de commencer par vous acquitter convenablement de vos responsabilités de ministre.

Monsieur le président, la réponse du Ministre et sa brève déclaration sont tout à fait inadmissibles. Sa responsabilité première, c'est de répondre de son budget. Il a laissé entendre que nous ne pouvions pas le modifier, son budget. Monsieur le président, que Dieu m'entende, il est absolument essentiel qu'il soit justement modifié. Il faut faire encore plus pour les chômeurs du pays, et le Ministre devrait passer plus de temps ici s'il ne s'en est pas encore rendu compte.

Le président: Monsieur Dubois, secrétaire parlementaire.

M. Dubois: Monsieur le président, nous sommes prêts de notre côté à faire des compromis pour aider les députés de l'opposition. Notre parti serait prêt à céder son temps de parole pour que nos collègues aient tout le temps voulu pour interroger le Ministre. Nous sommes donc disposés à ce que ce dernier ne réponde qu'à vos questions, et nous vous céderons tout le temps de la séance qui reste. Mais nous avons déjà perdu 20 minutes. Nous vous laissons tout le temps voulu pour poser vos questions.

M. McGrath: Je suis touché par votre générosité.

Le président: Monsieur Hawkes.

M. Hawkes: J'ai du mal à croire que, pour le secrétaire parlementaire, nous soyons en train de perdre du temps à discuter ainsi, monsieur le président.

M. Dubois: Mais oui, cela fait déjà 20 minutes de perdues.

M. Hawkes: Nous avons utilisé ces 20 minutes pour tenter de convaincre le Ministre de comparaître à nouveau devant notre comité. Monsieur le président, je voudrais rappeler au comité que, lors de sa première et unique comparution devant nous, le Ministre a justement dit qu'il espérait revenir à de nombreuses reprises. Il a dit cela il y a environ cinq mois et demi, en novembre dernier.

M. Roberts: Mais vous ne m'avez pas réinvité avant la fin de mars, ou le début d'avril.

M. Hawkes: Vous n'avez pas reçu d'invitation. Le président de notre Comité peut-il nous confirmer que le Ministre n'a pas reçu de nouvelle invitation?

Le président: Non. Dès que le budget a été déposé . . .

M. Roberts: J'ai dit que ce n'était pas avant la fin de mars ou le début d'avril. Si je ne me trompe, c'est uniquement à la toute fin de mars ou au début d'avril qu'on nous a invités à nouveau à comparaître.

Le président: Non. Monsieur le ministre, dès que les budgets ont été déposés, nous sommes entrés en contact avec votre cabinet ou votre secrétaire parlementaire pour tenter de fixer une date. Nous avions espéré vous rencontrer avant Pâques; malheureusement, on ne nous a pas fourni de date avant Pâques. On nous a dit que vous ne pouviez être disponible